

Cigars Lover MAGAZINE

SPRING 2021



MONTEZEMOLO

- THE TOSCANO CIGAR - BOLÍVAR - NICOTINE - LAURA CHAVIN - NIRKA REYES ESTRELLA - DOUBLE CUÑO - PAIRINGS
- READY TO DRINK - FAIR, ORGANIC AND ETHICAL - AMRUT: THE INTERVIEW - MONONGAHELA RYE - CANCHANCARA
- THE ACIDITY AND TANNICITY OF WINE - AGED BEERS - PIPPALI, THE INDONESIAN PEPPER - BBQ: SMOKY FLAVOUR

TOSCANO DUECENTO NONINO RISERVA

PAIRING CHOICE

Toscano and grappa is a classic combination for a "Sigaro Toscano", representatives of the Italian tradition.

The Toscano Duecento, handmade, celebrates the bicentenary of the Toscano's birth starting from the blend of the Original Toscano (selected Italian and North American Kentucky medium filler tobaccos, wrapped in a North American leaf), but in a 200mm bitroncoconical cigar, longer than the original. The Grappa Nonino Riserva Antica Cuvée is the result of a blend of Grappas obtained from the distillation of the pomace of Merlot, Cabernet, and Refosco, aged from five to twenty years in barriques and small barrels. It is available on the market both at Cask Strength (59.9%) and at 43% ABV, the version we preferred in combination with the Duecento.

The unlit cigar shows notes of fragrant wood and spices. Once lit, its docility, balance, and harmonious character are surprising, which also goes for the mix of wood, earth, walnut, and some spicy components. In the central section, it becomes more full, with the predominance of wood, but also with surprising mineral notes. Strength increases, but not to the point of unbalancing the smoke. We suggest approaching the glass when the cigar is halfway smoked.

Nonino Riserva Antica Cuvée intrigues the nose for its softness, with traces of vanilla, spices, herbs, candied fruit, honey, and tobacco. It is fairly sapid and a little almondy on the palate, presenting itself as a product with great personality and extraordinary complexity. After a few moments of rest in the glass, it also reveals its soft and velvety soul, where vanilla now becomes very present but enriched with citrus and woody nuances, which recall the smoky notes of Kentucky from the Duecento.



CigarsLover MAGAZINE

SPRING 2021

TOSCANO DUECENTO

NONINO RISERVA

PAIRING

Toscano-Zigarre und Grappa ist eine klassische Kombination, die repräsentativ ist für die italienische Tradition.

Die handgefertigte Toscano Duecento feiert den 200. Geburtstag der Toscano-Zigarre mit einer Mischung aus Toscano Originale (ausgewählte mittelkräftige Kentucky Tabake aus Italien und Nordamerika, Medium Filler, umgeben von einem nordamerikanischen Deckblatt). Doch die Toscano Duecento ist eine doppelkonische Figurado von 200 mm Länge, also länger als das Originalformat. Grappa Nonino Riserva AnticaCuvée ist ein Blend aus gereiften Grappas, die aus Trestern von Merlot, Cabernet und Refosco destilliert wurden. Der Ausbau erfolgte fünf bis zwanzig Jahre in Barriques und kleinen Fässern. Dieser Grappa ist als Cask Strength (59,9% Vol.), aber auch mit einem 43% Alkoholgehalt erhältlich, letztere Variante haben wir in Kombination mit dem Toscano Duecento bevorzugt.

Die ungezündete Zigarre weist duftende Holz- und Gewürznoten auf. Ist sie erstmal angezündet, überrascht sie durch ihr fügsames Wesen, durch Ausgewogenheit und Harmonie, was auch für die Mischung aus Holz, Erde, Walnuss und einige würzige Komponenten gilt. Im Mittelteil wird sie voller, mit vorherrschenden Holznoten, aber auch mit unerwarteten mineralischen Anklängen. Die Stärke nimmt zu, doch nicht so weit, dass der Smoke aus dem Gleichgewicht gerät. Wir empfehlen, das Glas näher zu bringen, wenn die Zigarre halb geraucht ist.

Nonino Riserva AnticaCuvée besticht in der Nase durch seine Weichheit, mit Spuren von Vanille, Gewürzen, Kräutern, kandierten Früchten, Honig und Tabak. Am Gaumen ist er recht vollmundig, mit einem Hauch von Mandel. Dieser Grappa besitzt starke Persönlichkeit und außergewöhnliche Komplexität. Nach einigen Ruhemomenten im Glas offenbart er auch sein weiches und samtiges Wesen, bei dem die Vanille nun sehr präsent ist, aber auch Zitrus- und Holznuancen, die an die rauchigen Noten des Kentucky-Tabaks in der Duecento erinnern.